

2018年11月19日 星期一

[首页](#) | [期刊介绍](#) | [编委会](#) | [投稿指南](#) | [期刊订阅](#) | [联系我们](#) | [留言板](#) | [English](#)

光学精密工程 » 2015, Vol. 23 » Issue (7): 1932-1938 DOI: 10.3788/OPE.20152307.1932

[辐射定标](#)[最新目录](#) | [下期目录](#) | [过刊浏览](#) | [高级检索](#)[◀◀ 前一篇](#) | [后一篇 ▶▶](#)

宽动态范围红外测量系统的快速非均匀性校正

余毅^{1,2}, 常松涛², 王旻², 赵立荣^{1,2}, 姜会林¹1. 长春理工大学 光电工程学院, 吉林 长春 130022;
2. 中国科学院 长春光学精密机械与物理研究所, 吉林 长春 130033

Fast non-uniformity correction for high dynamic infrared radiometric system

YU Yi^{1,2}, CHANG Song-tao², WANG Min², ZHAO Li-rong^{1,2}, JIANG Hui-lin¹1. College of Photoelectrical Engineering, Changchun University of Science and Technology, Changchun 130022, China;
2. Changchun Institute of Optics, Fine Mechanics and Physics, Chinese Academy of Sciences, Changchun 130033, China[摘要](#)[图/表](#)[参考文献](#)[相关文章 \(15\)](#)**全文:** [PDF](#) (1517 KB) [RICH HTML](#) NEW**输出:** [BibTeX](#) | [EndNote](#) (RIS)

摘要 宽动态范围的红外辐射特性测量系统往往预设多个积分时间档位,并对每个积分时间逐一进行非均匀性校正。本文研究了不同积分时间下非均匀性校正系数有的差异问题,基于黑体定标法和积分时间法提出了新的非均匀性校正方法。该方法只需要得到两个积分时间和两个定标温度点即可得到全动态范围所有积分时间下的非线性校正系数,可在保证校正精度的同时减少辐射源温度点,降低校正时间。使用某Φ400 mm口径的地基红外辐射特性测量系统对该方法进行了验证。结果表明,采用本文方法后图像的非均匀性由3.78%减小到0.24%。由4 ms下的校正数据可知,得到的校正结果接近直接用该积分时间进行校正的精度。提出的方法简化了所需设备,降低了校正时间,具有实时性强、精度高等特点,适用于外场测量。

关键词 : 制冷型红外探测器, 辐射测量术, 动态范围, 积分时间, 非均匀性校正

Abstract : Several different integration time steps are often required for a high dynamic infrared radiometric system, therefore, its non-uniformity is usually corrected one by one. As there are different correction coefficients in different time, this paper proposes a new non-uniformity correction method based on blackbody calibration method and integration time calibration method. The method obtains nonlinear correction coefficients of all integration time in whole dynamic ranges only by two integration time steps and two calibration temperature points, meanwhile keeping correction accuracy, reducing measuring temperature points and correction time. The verifying experiments for the proposed method are performed by using a Φ400 mm ground-based infrared radiometric system. The results show that the uniformity has reduced from 3.78% to 0.24% by using the proposed method. In addition, the result at 4 ms integration time illustrates that this method has a higher precision. Moreover, it greatly reduces the required equipment and correction time, and is characterized by good real-time performance and suitable for field measurements.

Key words : cooled infrared detector radiometry dynamic range integration time non-uniformity correction**收稿日期:** 2015-03-24**中图分类号:** TN219**基金资助:**国家863高技术研究发展计划资助项目(No.2011AA8082035)**作者简介:**余毅(1979-),男,江西九江人,博士研究生,副研究员,主要从事靶场光电测量总体技术的研究。E-mail:yuyiciomp@139.com;赵立荣(1971-),女,吉林桦甸人,研究员,1992年于吉林工学院获得学士学位,1999年于长春光机所获得硕士学位,主要从事视频判读、数据处理等方面的研究。E-mail:cczhaolirong@163.com**引用本文:**

余毅, 常松涛, 王旻, 赵立荣, 姜会林. 宽动态范围红外测量系统的快速非均匀性校正[J]. 光学精密工程, 2015, 23(7): 1932-1938. YU Yi, CHANG Song-tao, WANG Min, ZHAO Li-rong, JIANG Hui-lin. Fast non-uniformity correction for high dynamic infrared radiometric system. Editorial Office of Optics and Precision Engineering, 2015, 23(7): 1932-1938.

链接本文:<http://www.eope.net/CN/10.3788/OPE.20152307.1932> 或 <http://www.eope.net/CN/Y2015/V23/I7/1932>**服务**

- ▶ 把本文推荐给朋友
- ▶ 加入我的书架
- ▶ 加入引用管理器
- ▶ E-mail Alert
- ▶ RSS

作者相关文章

- ▶ 余毅
- ▶ 常松涛
- ▶ 王旻
- ▶ 赵立荣
- ▶ 姜会林

访问总数:6357779

版权所有 © 2012《光学精密工程》编辑部

地址: 长春市东南湖大路3888号 邮编: 130033 E-mail: gxjmjc@sina.com

本系统由北京玛格泰克科技发展有限公司设计开发

